



وزارة الصحة
إدارة منع العدوى

Dear visitor....

Dear client:

For your safety and the safety of others, please follow the following instructions before you visit a patient in an airborne isolation room:

- 1- Do not visit patients if you have symptoms such as high temperature or cough or severe fatigue, diarrhea and vomiting.
- 2- Maintain the number of visitors to a minimum during the patient stay in the isolation room.
- 3- Go first and directly to the nurse in charge of the patient to take instructions and get trained on wearing the personal protective equipment.
- 4- Make sure not to bring children, pregnant women, the elderly, or those with weak immune system and chronic lung or heart disease.
- 5- Record your name and the required information fully in the register book.
- 6- Clean your hands using an alcohol-based hand sanitizer and wear protective equipment, a respirator (N95) and a medical glove.
- 7- Do not touch your eyes, nose, mouth or surfaces and do not use the patient's personal stuff or the patient's bathroom during your visit to the patient in isolation.
- 8- Stand at a distance from the patient at least one meter to avoid any transmission of droplets to you.
- 9- Do not bring or eat or drink in the patient's room. It is not allowed for any person to stay as a company to the patient in the isolation room.
- 10- Before leaving the patient's room, get rid of the glove and then gown in the waste container placed for this purpose then sanitize your hands, then go outside the room while wearing the respirator and remember to close the door of the isolation room.
- 11- Dispose the respirator outside the patient's room by holding the rubber bands from the back and then sanitize your hands again by alcohol-based hand rub.
- 12- Do not visit other patients at the hospital after visiting a patient in the isolation room.

عزيزي الزائر....

عزيزي المراجع:

حرصاً على سلامتك وسلامة الآخرين يرجى اتباع الإرشادات التالية قبل زيارتك لمريض بغرفة العزل الهوائي:

- 1- إذا كنت مصاباً بأعراض مرضية كارتفاع درجة الحرارة أو السعال أو إعياء شديد أو إسهال وقيء وخلافه فيجب عليك عدم الزيارة.
- 2- يتوجب الحد من أعداد الزائرين قدر المستطاع للمريض أثناء مكوثه بغرفة العزل.
- 3- عليك التوجه مباشرة للممرضة المسؤولة عن المريض أولاً لأخذ التعليمات و تدريبك على ارتداء الملابس الواقية.
- 4- يمنع بتاتاً اصطحاب الأطفال وكبار السن والنساء الحوامل و ذوي المناعة الضعيفة والمصابين بأمراض مزمنة بالرئة و القلب من زيارة المريض.
- 5- يرجى تسجيل إسمك بسجل الزائرين موضحاً بياناتك المطلوبة كاملة.
- 6- قم بتطهير يديك باستخدام المطهر الكحولي و ارتداء الملابس الواقية كالريول والكمام من نوع (N95) و القفاز الطبي.
- 7- أثناء زيارتك للمريض لا داعى للمس عينيك أو أنفك أو فمك أو الأسطح ولا تستعمل أدوات المريض الشخصية أو دوره المياة الخاصة بالمريض.
- 8- قف على مسافه من المريض لا تقل عن واحد متر لتجنب إنتقال أي رذاذ متطاير إليك.
- 9- لا يسمح لك بإحضار أو تناول الطعام أو الشراب بغرفة المريض كما لا يسمح بوجود مرافق للمريض داخل غرفة العزل.
- 10- قبل مغادرة غرفة المريض تخلص من القفاز ثم الريول في الحاوية المخصصة لهذا الغرض بالغرفة ثم طهر يديك بالمطهر الكحولى. ثم إنصرف مرتدياً الكمام مع إغلاق باب الغرفة.
- 11- تخلص من الكمام من الشريط المطاطى من الخلف في الحاويات المخصصة لهذا الغرض خارج غرفة المريض ثم طهر يديك بالمطهر الكحولى.
- 12- يحذر زيارة مرضى آخرين بالمستشفى عقب زيارة مريض العزل.

With our best wishes for a speedy recovery

مع تمنياتنا بالشفاء العاجل